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Protokół Nr XXIV/22 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 31 maja 2022 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15 radnych, co według Przewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik do protokołu.  

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy Bobrowice 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXIV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Strużce. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Bobrowicach. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2022. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Gminy.  

 

 

Ad 1. 

Otwarcia XXIV sesji o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, 

witając radnych oraz zaproszonych gości.  
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Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek 

obrad, do którego nie zgłoszono uwag. Następnie poddał porządek pod głosowanie, w wyniku 

którego 15 głosami „za” porządek został przyjęty. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXIII/22 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 29 marca 2022 r. 

Wyniki głosowania: 14 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ogłoszono 10 min przerwę.  

 

Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 5. 

Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku.  

Przewodniczący poinformował, że wniosek dotyczy torów kolejowych. Następnie otworzył 

dyskusję. Uwag nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 15 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku.  

Przewodniczący poinformował, że wniosek dotyczy poprawy atrakcyjności turystycznej 

miejscowości Bronków. Następnie otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 15 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Strużce. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 15 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  
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Ad 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Bobrowicach. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 15 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”, 1 „przeciw”,  

3 „wstrzymującymi się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2022. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 15 głosami „za”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 12. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że przed sesją nie wpłynęły żadne interpelacje. 

 

Ad 13. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

 

Radny Marcin Jagodziński w nawiązaniu do interpelacji radnego Marka Piechowiaka  

o wydawanie kwartalnika zapytał kto będzie redaktorem i jaki będzie jego koszt. 

Wójt wyjaśnił, że kwartalnik będzie wydawany przez Gminny Ośrodek Kultury i Sportu  

w Bobrowicach, którego redaktorem będzie dyrektor. Kwartalnik będzie finansowany ze 

środków GOKiS. 

 

Ad 14. 

Wolne wnioski i informacje. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał o realizację zaleceń pokontrolnych Komisji Rewizyjnej oraz 

zwrócił się o przygotowanie zestawienia wszystkich wniosków komisji do realizacji. 

Wójt wyjaśnił, że zalecenia poddawane są analizie i sukcesywnie wdrażane, a przy kolejnych 

kontrolach Komisja będzie mogła je zweryfikować.  

 

Radna Iwona Szajek poruszyła tematy: 

 nie świecące lampy w miejscowości oraz przy świetlicy wiejskiej – kiedy zostanie 

uruchomione nowe oświetlenie, prośba o interwencję pracownika w sprawie lamp 

przy świetlicy. 

 kiedy uczniowie dostaną nowe komputery z programu „Granty PGR”, 
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 pismo ze szkoły w Bobrowicach, prośba o dekretację do Komisji Oświaty i spraw 

społecznych. 

 

Wójt wyjaśnił, że wystąpił do Enea o uruchomienie oświetlenia i nie wie jak długo to potrwa. 

Odnośnie komputerów poinformował, że pracownicy merytoryczni przygotowują 

specyfikację do przetargu.  

 

Radna Anna Hałupka zapytała kiedy powstaną nowe lampy w Barłogach przy posesjach 

mieszkańców nie ujętych w projekcie budowy nowego oświetlenia. Dodała, że oświetlenie 

skończyło się przy znaku miejscowości, a obowiązkiem gminy jest oświetlenie zabudowań,  

a nie tylko drogi.  

Wójt poinformował, że gmina dysponuje już lampami, które niebawem zostaną 

zamontowane. 

 

Radna Iwona Szajek zapytała jaki termin od zgłoszenia ma Enea na przyłączenie lamp. 

Wójt wyjaśnił, że trudno mu odpowiedzieć, ponieważ Enea nie obowiązują terminy 

administracyjne. 

 

Radny Jarosław Miś zwrócił się z prośbą o przedstawienie informacji na temat wydarzeń 

związanych z sytuacją w szkole w Bobrowicach  w sprawie arkuszy organizacyjnych, kadry  

i przeprowadzonej kontroli. 

 

Wójt poinformował, że wszystkie informacje przekaże nauczycielom na posiedzeniu Rady 

Pedagogicznej w dniu 17.06.2022 r. Dodał również, że w dniu dzisiejszym wpłynęła skarga 

Związku Nauczycielstwa Polskiego na jego działania. 

 

Sekretarz wyjaśniła, że przeprowadzono kontrolę w Zespole Szkolno-Przedszkolnym  

w Bobrowicach w obecności dyrektora, który udostępnił wszelkie niezbędne dokumenty. 

Został sporządzony i przedstawiony dyrektorowi protokół z kontroli wraz z zaleceniami, 

który następnie musi zostać podpisany. W oparciu o to Wójt chce wydać zalecenia, żeby 

wyeliminować nieprawidłowości, które są wynikiem niewiedzy bądź błędnej interpretacji 

prawa. Podpisany protokół zostanie udostępniony do wglądu. 

 

Radny Jarosław Miś zapytał co w sytuacji kiedy dyrektor jest na zwolnieniu lekarskim. 

Sekretarz wyjaśniła, że protokół może podpisać zastępca. 

 

Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że w grudniu ubiegłego roku złożył wniosek o podwyżki 

dla nauczycieli i zapytał na jakim etapie realizacja wniosku. Następnie zapytał o koszt 

przeprowadzonej kontroli. 

 

Wójt wyjaśnił, że kontrola kosztowała 10.000 zł. Przeprowadzenie kontroli przez podmiot 

zewnętrzny dał komfort i bezstronność kontrolującego. Odnośnie podwyżek dodał, że można 

wrócić do tematu mając możliwości budżetu. 

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że wnioskował o kwotę 36.000 zł na podwyżki, a na 

przeprowadzenie kontroli znalazło się 10.000 zł. 

 

Sekretarz wyjaśniła, że jeżeli podwyżka nie jest ustawowa, to każda inna niesie za sobą 

potrzebę zmian w regulaminie wynagradzania nauczycieli i nie są to tylko same środki  

w budżecie. Dodała, że obecny regulamin jest z 2009 r. i wielokrotnie apelowała o jego 

zmianę, jednak żadna z placówek nie podjęła działań w tym zakresie. 
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Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że w grudniu urząd zadeklarował prace nad regulaminem 

i zapytał czy został wystosowany wniosek do placówek oświatowych. 

 

Sekretarz ponownie wyjaśniła, że aby zmienić regulamin musi wiedzieć jakich zmian 

oczekują placówki oświatowe. 

 

Radny Jarosław Miś poinformował, że osobiście wystąpił o podwyżkę wynagrodzenia za 

wychowawstwo oraz dodatku motywacyjnego. To rada pedagogiczna wypracowuje model, 

który zostaje następnie przedstawiony Komisji Oświaty i spraw społecznych oraz  radnym. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał o przesłanki do przeprowadzenia kontroli w szkole. 

Wójt wyjaśnił, że na przełomie roku do urzędu wpłynęło anonimowe pismo, które 

pozostawiono bez rozpatrzenia, jednak waga zarzutów była duża, więc postanowiono  

o przeprowadzeniu kontroli. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że Wójt na podstawie anonimu wydał 10.000 zł na 

przeprowadzenie kontroli w szkole w Bobrowicach, natomiast w momencie kiedy były skargi 

na szkołę w Dychowie Wójt nie przeprowadził żadnej kontroli. Dodał, że Komisja Rewizyjna 

podczas kontroli Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu również wykazała szereg zaniedbań. 

 

Sekretarz wyjaśniła, że jeśli waga anonimu jest istotna, wtedy jest analizowany. Takim 

przypadkiem było przekazanie anonimowej skargi do rady gminy przez Wojewodę 

Lubuskiego celem rozpatrzenia. 

 

Wójt wyjaśnił, że kontrola nie jest rzeczą nadzwyczajną i Komisja Rewizyjna również 

przeprowadza kontrolę w zakresie jednostek, czy też działań urzędu. Jako organ prowadzący 

ma prawo kontrolować i jest to nadzór nad finansami gminy, a nie nękanie nauczycieli. 

 

Radny Lucjan Tracz zapytał komu udzielono odpowiedzi, jeśli jest to anonim i czy nie 

powinien on zostać przekazany do rozpatrzenia przez Komisję Oświaty i spraw społecznych 

oraz Komisję Skarg, wniosków i petycji. Dodał, czy podstawą była dbałość o dzieci czy 

cięcie kosztów. 

 

Wójt oznajmił, że anonim nie był podstawą tylko przyczyną przeprowadzenia kontroli. 

Kontrola dotyczyła nadmiernej liczby godzin dotyczących zajęć dla dzieci z orzeczeniem  

z poradni psychologiczno-pedagogicznej.  

 

Sekretarz poinformowała, że pracownik dostarczy protokół do podpisania zastępcy dyrektora 

i wtedy radni będą mogli zapoznać się z jego treścią. Następnie przedstawiła zasady 

przydziału godzin nauczycielom. Dodała również, że najważniejsze jest dobro dziecka. 

 

Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że podobny audyt za kwotę 2.000 zł został 

przeprowadzony w szkole w Dychowie, gdzie również zostały wydane zalecenia kadrowe.  

Na ich podstawie została zwolniona jedna osoba i zatrudniona inna. 

 

Radny Andrzej Grudziński poruszył tematy: 

 kto w związku z urlopem dyrektora dla poratowania zdrowia będzie zastępcą, 

 dalsze plany po wykonaniu pilotażowego odwiertu studni w Dychowie, 

 zmiana czasu zegara oświetlenia na letni (w Bobrowicach o godz. 9:00 rano świecą 

lampy), 
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 interwencja w sprawie źle wykonanego przepustu na drodze w kierunku ogródków 

działkowych w Dychowie (kałuże stoją w miejscu i degradują drogę), 

 naprawa pulpitów do głosowania na sesji. 

 

Wójt wyjaśnił, że temat dalszych planów po wykonanym odwiercie próbnym powinien zostać 

wspólnie przedyskutowany z radnymi na posiedzeniach komisji. Odnośnie oświetlenia sprawa 

zostanie zgłoszona. Natomiast w sprawie przepustu na drodze w tygodniu zostanie wysłany 

pracownik urzędu w celu ustalenia przyczyn. 

 

Sekretarz wyjaśniła, że każda z placówek oświatowych ma zastępcę dyrektora i jest 

przygotowana na długotrwałą nieobecność dyrektora.  

 

Przewodniczący Łukasz Kamerduła zapytał czy zastępca otrzyma jakieś dodatki z racji 

zwiększonych obowiązków.  

Sekretarz wyjaśniła, że urząd indywidualnie pochyli się nad sprawą, a także w związku  

z przejściem dyrektora na urlop dla poratowania zdrowia traci dodatek motywacyjny  

i funkcyjny. 

 

Radny Łukasz Dudzic nawiązując do racjonalnego gospodarowania środkami w szkole 

przypomniał, że na zebraniach z mieszkańcami Wójt mówił, że budowa oświetlenia 

gminnego wyniesie ok. 27 mln zł. Następnie zapytał kiedy komisje otrzymają raport z 

próbnego odwiertu studni i czy jakość wody została zbadana. 

 

Wójt wyjaśnił, że odwiert pilotażowy nie pozwala na badania wody, ponieważ jest ona 

zabrudzona urządzeniami. Odnośnie oświetlenia poinformował, że planowane koszty 

wynosiły 6-8 mln zł, jednak w wyniku szybkiej inflacji koszty znacznie wzrosły. Urząd złożył 

wniosek o dofinansowanie inwestycji z Polskiego Ładu na kwotę 5 mln zł. Przy wsparciu 

środków zewnętrznych etapami uda się zrealizować oświetlenie w całej gminie. 

 

Radny Marcin Jagodziński poruszył tematy: 

 pojawia się anonim z ogromnymi zarzutami i nagle zleca się kontrolę, 

 gmina otrzymała dofinansowanie na budowę wodociągu i kanalizacji w Bronkowie -  

z czego zostaną dołożone pozostałe środki, 

 dokumentacja dotycząca żłobka, czy zakończono sprawę dotyczącą niewykonania 

projektu, 

 koszt budowy oświetlenia wyniesie 27 mln zł, dofinansowanie 5 mln zł, skąd zostanie 

pokryte 22 mln zł, jaki jest plan działania, 

 kolejna podwyżka opłat za wywóz nieczystości ciekłych – ustalenie planu działania. 

 

Wójt ponownie podkreślił, że anonim nie był bezpośrednią podstawą do przeprowadzenia 

kontroli. Następnie wyjaśnił, że inwestycja budowy kanalizacji i wodociągu w Bronkowie  

w całości zostanie pokryta ze środków zewnętrznych. Odnośnie planu budowy oświetlenia 

ulicznego w gminie następne w kolejności są główne ulice w Bobrowicach i Dychowie.  

W sprawie planów skanalizowania gminy przypomniał, że wielokrotnie zwracał się do 

radnych o powołanie zespołu roboczego. Dodał, że w tym roku zostanie uruchomiony 

pilotażowy program dofinansowania przydomowych oczyszczalni. 

 

Radna Anna Hałupka zapytała o warunki dofinansowania przydomowych oczyszczalni. 

Wójt wyjaśnił, że regulamin zostanie wprowadzony uchwałą rady gminy, a koszt 

dofinansowania będzie wynosił 4.000-5.000 zł. 
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Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że radni nie wybrali żadnej komisji do spraw kanalizacji, 

ponieważ Wójt nie liczy się z ich zdaniem. Dodał, że połowa gminy nie jest skanalizowana,  

a płaci podatki.  

 

Radny Łukasz Sergiel zapytał radnego Łukasza Dudzica czy w 5 lat skanalizowałby  

i oświetlił całą gminę oraz zwrócił się do radnych z poprzednich kadencji ile kilometrów 

kanalizacji wybudowano przez ostatnie 15 lat. 

 

Radny Andrzej Grudziński oznajmił, że przedsiębiorca wywożący nieczystości ciekłe  

w pewnym momencie może odmówić współpracy i co wtedy. Dodał, że tylko ten jeden 

podmiot  świadczy na terenie te usługi. Następnie zaproponował przejęcie zadań związanych 

z odbiorem nieczystości ciekłych przez Międzygminny Związek Gospodarowania Odpadami 

„Odra-Nysa-Bóbr”. 

 

Wójt wyjaśnił, że Związek nie ma tego zadania w swoim statucie, a jeśli pojawi się kolejny 

podmiot świadczący tego typu usługi na pewno zostanie dopuszczony. 

Sekretarz dodała, że to gminy wspólnie wyłączyły z działalności MZGOK zadania związane  

z gospodarką wodno-ściekową. 

 

Radny Lucjan Tracz poruszył tematy: 

 tłuczeń na drogach wysypuje się na działki prywatne, co utrudnia koszenie – 

propozycja utwardzenia dróg, 

 kary dotyczące jeziora w Bronkowie, 

 nieprzyjemny zapach w pobliżu jeziora – możliwość występowania przelewów 

ścieków z oczyszczalni. 

 

Wójt  poinformował, że urząd poczyni prace aby ubić tłuczeń na drogach. Odnośnie 

nieprzyjemnego zapachu wyjaśnił, że Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 

przeprowadził kontrolę oczyszczalni ścieków, która wykazała zwiększoną zawiesinę, stąd 

nieprzyjemny zapach. Usterka została usunięta. W sprawie jeziora informował już, że gmina 

nie płaci żadnych kar. 

 

Radny Łukasz Dudzic zapytał czy prawdą jest, że w dniach 25.04.-11.05. dowiedział się  

o nieprawidłowościach na oczyszczalni ścieków i jakie podjął czynności z tym związane. 

 

Wójt poinformował, że na oczyszczalni na bieżąco trwają prace utrzymaniowe wynikające ze 

zużycia urządzeń.  

 

Ad 15. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 11:12.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                         Łukasz Kamerduła 

 2022-05-31 

 

 


